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PROTOKÓ   NR 47 – 11/ 2005Ł
Z posiedzenia

Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowiał
Rady Miasta Gda skań

które odby o si  w dniu ł ę  24 pa dziernika  2005 roku o godz. 9.ooź
w sali 003 w Nowym Ratuszu, yl. Wa y jagiello skie 1 w Gda skuł ń ń

  Obecni  na  posiedzeniu  wg.  za czonej  listy  obecno ci  –  łą ś która  stanowi 
za cznik nr 1 i 2 do protoko u. łą ł

Na stan  sze ciu ( 6 ) cz onków Komisji ś ł – w posiedzeniu uczestniczy oł  pi ciuę  
cz onków  czyli  by o  quorumł ł   do  podejmowania  prawomocnych  opinii   i  
wniosków.

Posiedzeniu  przewodniczy a  ł radna Monika Tomaszewska   Przewodnicz caą  
Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia RMG. ł

Po powitaniu wszystkich poinformowa a, e:ł ż

Projekt  porz dku obrad Komisji,  cz onkowie otrzymali  do skrytek w terminieą ł  
regulaminowym.

Czy s  uwagi do tak zaproponowanego porz dku obrad? ą ą

Poniewa  nie  by o uwag,  Przewodnicz ca  podda a  pod g osowanie  przyj cież ł ą ł ł ę  
porz dku obrad Komisji.ą

Porz dek obrad zosta  przyj ty jednog o nie – 6 g osami „za”, ą ł ę ł ś ł który stanowi 
za cznik nr 3 do protoko u. łą ł



PUNKT  1

Zaopiniowanie projektu uchwa y w sprawie zmiany uchwa y w sprawieł ł  
uchwalenia bud etu miasta Gda ska na rok 2005 – ż ń  druk nr 1641  

Pani Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydzia u Finansowego UMł
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa y,  ł ł zawarty w druku nr 1641, który 
stanowi za cznik nr 4 do protoko u.łą ł

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią  
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj . ę ę ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czy b dzie zmiana do bud etu  dla zwi kszenia, zapewnienia przewozu osóbę ż ę  
niepe nosprawnych doros ych? Nadal te osoby nie s  przewo one i uchwa a nieł ł ą ż ł  
jest  wykonywana  bo  nie  ma  wozokilometrow.   Zosta a  zmieniona  uchwa ał ł  
odno nie przewozu i mieli my ograniczy  przewóz dzieci eby przewozi  osobyś ś ć ż ć  
doros e, które sa wymienione w uchwale Rady Miasta. Nie widz  tej zmiany. Odł ę  
01 kwietnia  uchwa a  ta  nie  jest  wykonywana.  Czy  mo e  kto  na  ten  tematł ż ś  
powiedzie . Je eli nie to wnios  wniosek o zmian  w bud ecie o zwi kszenieć ż ę ę ż ę  

rodków na ten cel.ś

Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
O tyle  co wiem,  to Prezydent  Lewna zastanawia  si  nad rozwi zaniem tegoł ę ą  
problemu. Nie powiem jakie na dzie  dzisiejszy s   rozwi zania tego problemu.ń ą ą

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Czy s  inne pytania do druku nr 1641?  Nie mam. Ja rozumiem, e Pani Goszą ż  
przygotuje w ramach  swojej inicjatywy projekt takiej poprawki. 
Chcia abym si  rozezna  w zasadach odp atno ci  przez jednostki organizacyjneł ę ć ł ś  
miejskie  korzystaj cych  z  budynków miejskich i  p ac cych  czynsz  najmu  naą ł ą  
rzecz innych jednostek organizacyjnych. Ja nie rozumiem tych zasad. Dlaczego 
dochody  s  wykazywane po stronie tej placówki skoro to jest budynek miejski.ą  
Jakie to s  zasady i chcia abym zna  ogóln  regu  i koszt zawarcia umowy.ą ł ć ą łę

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
Dotyczy wiadczenia us ug przez publiczne i niepubliczne ZOZ-y na rzecz szkó .ś ł ł  
Okazuje si , ze szko y podnajmuj c, czy daj c do dyspozycji pokoje gdzie jestę ł ą ą  
realizowana  us uga  na  rzecz  dzieci   pobieraj  op aty  i  to  do  wysokie.  Wł ą ł ść  
zwi zku z  tym powstaje  problem, bo taka us uga  staje  si  nieop acalna.  Czyą ł ę ł  
istnieje  mo liwo  odst pienia  od  pobierania  przez   placówki  szkolne  tegoż ść ą  
rodzaju  op at  za  udost pnienie  pomieszczenia  dla  wiadczenia  tych  us ug  –ł ę ś ł  
medycyny szkolne.



Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
To nie powinno mie  miejsca. Poniewa  w 2001 roku zosta a podj ta uchwa ać ż ł ę ł  
Zarz du Miasta, która regulowa a t  kwesti  w 2-ch sprawach:ą ł ą ę
- udost pnienie pokoju dla lekarza,ę
- pomieszczenia dla piel gniarek.ę
Pomieszczenia  dla  lekarza  i  piel gniarek  s  nie  odp atne.  Informacja  zosta aę ą ł ł  
rozes ana do wszystkich szkó , e to jest obowi zuj ce. S  obowi zuj ce stawkił ł ż ą ą ą ą ą  
–  1,05 z  i równie  dla stomatologów. Pomieszczenia dla lekarzy i piel gniarekł ż ę  
musz  by  udost pnione nie odp atnie. ą ć ę ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Szko a jest zobowi zana innym zarz dzeniem do pobierania op at za wszelkieł ą ą ł  
pomieszczenia.  Co  w  tej  cenie  medycyny  szkolnej  jest?  Je eli  w  tej  cenież  
wliczony jest koszt najmu, to ten koszt musi by . Trzeba to zanalizowa . Ja nieć ć  
wiem, co  si  sk ada na  wiadczenia medycyny szkolnej. Szko y narzekaj  naę ł ś ł ą  

wiadczenia.  Je eli  mia yby  p aci  szko y,  to  tyle  samo  co  za  przychodnie.ś ż ł ł ć ł  
Poniewa  za  te  pomieszczenia i  tak musza  p aci .  Jest  rozbie no . Wydziaż ł ć ż ść ł 
Edukacji powinien za wszystko pobiera  op at . Natomiast druga strona mia abyć ł ę ł  
za  darmo. Nie  mo na wszystkiego dawa  za  darmo innym jednostkom, któreż ć  
dostaj  pieni dze od miasta.ą ą

Pan Jaros aw Formela – cz onek Komisji ł ł
To nie sa pomieszczenia, które mog yby by  wykorzystane w innym celu. Jestł ć  
jedno  pomieszczenie  dla  piel gniarki,  a  drugie  dla  lekarza.  Od  dnia  zmianyę  
reformy, finansowanie nie jest przez NFZ, a dofinansowuje to gmina –  od 2000 
roku. Jest  tak, e wszelkie koszta dotycz ce wszystkich mediów i eksploatacjiż ą  
ponosi równie  szko a. By o to robione w porozumieniu z Wydzia em Edukacji. ż ł ł ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Czy s  uwagi do druku nr 1641? Skoro nie ma, przechodzimy do g osowania. ą ł

Ustalenia:
OPINIA  KOMISJI

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Podda a  pod  g osowanie  wniosek  za  pozytywnym  zaopiniowaniemł ł  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku 1641.ł

G osowanie:ł
                      Komisja  6 g osami „za” przy 0 glosach przeciwnych i 0 g osachł ł  
wstrzymuj cych si  – wyda a pozytywn  opini  do druku nr 1641.ą ę ł ą ę
Opinia Nr 47-11/62/05 stanowi za cznik nr 5 do protoko u. łą ł



PUNKT  2

Inwestycje i remonty w przychodniach s u by zdrowia – okre lenie potrzebł ż ś  
i ocena realizacji - kontynuacja

Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSS  ł
Przedstawi  informacj  na temat zada ,  które zosta y podj te od 2003 roku. ł ę ń ł ę

.        Informacja stanowi za cznik nr 6 do protoko u. łą ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Monika  Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Ja  rozumiem,  e  procedury  inwestycyjne  s  znane  –  niektóre  s  wa niejsze,ż ą ą ż  
niektóre mniej. Niektóre s  na tyle istotne, e  wa  o tym, czy placówka b dzieą ż żą ę  
funkcjonowa a,  lub  nie.  S dz ,  ze  taki  plan  jest  ustalony  cznie  zł ą ę łą  
harmonogramem wykonania tych inwestycji na 2006,2007 rok. Jaka jest ustalona 
procedura pomi dzy wydzia ami – finansowym, rozwojowym, która doprowadzię ł  
do tego efektu finalnego, e inwestycja ma pokrycie w rodkach finansowych.ż ś  
Czy to jest ad chok ustalone za ka dym razem. Czy Wydzia y s  powiadomione oż ł ą  
potrzebach –  pytam o plan. Czy jest  plan w tym zakresie  d ugofalowy znanył  
innym Wydzia om i akceptowany przez inne Wydzia y?ł ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Musimy oddzieli od siebie dwie rzeczy – inwestycje od remontów.
Inwestycje   przygotowywane  s  w  sensie  proceduralnym   przez  Wydziaą ł 
Programów  Rozwojowych,  a  remonty  przez  Dyrekcj  Rozbudowy  Miastaę  
Gda skań
Podzia  ten wynik  z tego, e chcieli my zachowa   i pokaza  jasno  pewnychł ł ż ś ć ć ść  
dzia a .  Inwestycje  s  to  dzia ania  pro  rozwojowe,  te,  które  powodujł ń ą ł ą 
zwi kszenie maj tku i podniesienie standardu. Natomiast remonty s  to dzialania,ę ą ą  
których  celem  jest  utrzymanie  stanu  posiadania  najcz ciej  bez  zmienianiaęś  
standardu obiektu. 
Remonty  s  w  gestii  Wydzia u  Spraw  Spo ecznych  wspólnie  z  dyrekcją ł ł ą 
Rozbudowy Miasta Gda ska. ń
Inwestycje-  w  tym  roku  powi zali my  bardzo  ci le  plan  zamierzeą ś ś ś ń 
remontowych ze Strategi  Rozwoju Miasta. Plan zamierze  inwestycyjnych, jestą ń  
to zespó  tych inwestycji, które sa planowane na okres funkcjonowania Strategiił  
Miasta Gda ska – lata 2006 – 2015. W materia ach który zosta  dostarczony byń ł ł ł 
za czony – Program zamierze  inwestycyjnych.łą ń
 W jaki sposób program powstawa ?  Baz  wniosków WPI, która by a w naszejł ę ł  
dyspozycji – 1000 wniosków, podzielili my  na programy pod k tem programówś ą  



operacyjnych  w  Strategii.   Nast pnie  te  wnioski  zosta y  przekazane   doę ł  
koordynatorów  programów  operacyjnych  Strategii  celem  ich  u o enia   wł ż  
kolejno ci wa no ci poszczególnych inwestycji. Do na ponownie trafi y listy, naś ż ś ł  
których znajdowa y  si  propozycje  inwestycji  wed ug  ich  wa no ci.  Lista  tał ę ł ż ś  
obejmowa a te inwestycje, które maj  by  realizowane do roku 2015.  W wieluł ą ć  
wypadkach by o tak,  e  koordynatorzy  uznali,  e  niektóre zadania  b d ce  wł ż ż ę ą  
bazie, a które my my podali im do programu nie mieszcz  si  i nie s  istotne dlaś ą ę ą  
programu.  Dlatego  z  naszego  punktu  widzenia   pierwsze  sortowanie  tych 
materia ów przeprowadzili  koordynatorzy.   Po konsultacji  list  rankingowych zł  
koordynatorami  i  obowi zkiem  koordynatorów by a  konsultacja  z  komisjami.ą ł  
Otrzymali my  listy  i  w  niektórych  listach  nast pi y  zmiany  przez  nasś ą ł  
wprowadzone. Zmiany np. w wielu zadaniach pojawia y si  likwidacja barier dlał ę  
osób niepe nosprawnych. W zwi zku z tym zosta  utworzony specjalny programł ą ł  
inwestycyjny – likwidacja  barier dla osób niepe nosprawnych. Ze wszystkich listł  
pozbierali my  te  zadania,  które  tego  dotycz .   Celem  zabezpieczenia  wś ą  
przysz orocznych latach planu  2008, 2009, 2010 rodków na zadania, które s  wł ś ą  
tej  chwili  przygotowywane   do  realizacji,  a  nie  wstawianie  ich  nie 
przygotowanych zada , utworzyli my tzw. Programy Inwestycyjne. Np. Gda skń ś ń  
Równych  Szans”  ma  program  inwestycyjny  –  „  likwidacja  barier  dla  osób 
niepe nosprawnych”. O co chodzi w tym przedsi wzi ciu?  Chodzi o to, aby Radał ę ę  
Miasta,  Prezydent  Miasta  mogli  w  okresie  d ugofalowym  okre la  politykł ś ć ę 
miasta  poprzez  przyznanie  rodków  na  dane  programy  inwestycje  –  bezś  
okre lania zada . Bo lista zada   tego programu jest. Ale powstaje pytanie: wś ń ń  
jakiej  kolejno ci  j  realizowa .   Je eli  mamy  zabezpieczone  rodki  na  tenś ą ć ż ś  
program na 5 lat i zostan  wybrane zadania i spisane w za czniku nr 4 jako doą łą  
przygotowania,  to  my  je  sukcesywnie  przygotowywujemy  i  b dziemyę  
przedstawiali  do wprowadzenia  na list  za .  Nr  3 do realizacji.  Aby nam nieę ł  
umkn y pewne  dziedziny, to po to s  te  programy inwestycyjne.   W moimęł ą  
odczuciu  polityka  Rady  Miasta  i  Prezydenta  przejawia  si  w  kwestiię  
zabezpieczenia  rodków na poszczególne programy  inwestycyjne  i  wysoko ciś ś  
tych  rodków.  Natomiast  kolejno  zada ,  to  s  bie ce  ustaleniaś ść ń ą żą  
merytorycznych komisji, czy wydzia ów merytorycznych. W zwi zku z tym wł ą  
za czniku  nr  3  do  WPI  pojawi y  si  programy  inwestycyjne.  WPI  jestłą ł ę  
programem krocz cym i musimy doj  do tego, aby on by  stabilny w latach.ą ść ł  
Pierwsze  lata  WPI, to jest  to co zosta o ustalone wcze niej.  S  to inwestycjeł ś ą  
kontynuowane. Je eli wchodz  nowe, to tylko takie, które s  ci le zwi zane zż ą ą ś ś ą  
inwestycjami ju  realizowanym. Natomiast 8, 9, 10  to s  te inwestycje, któreż ą  
powinny by  okre lone programem inwestycyjnym i przez 2 lata mamy czas nać ś  
ich  przygotowania.  Nie  mo e  by  w  WPI  zada  nie  przygotowanych  doż ć ń  
realizacji. Radni i Prezydent musza  mie  mo liwo   tworzenia wieloletniegoć ż ść  
planowania  tej  polityki.  Poprzez  alokacj  rodków na  zadania  w  programachę ś  
inwestycyjnych i przez wybór zada , które maj  znale  si  w tych rodkach.ń ą źć ę ś

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Mnie  chodzi o  tylko  o  plan  i  realno   dzia a  Miasta.  Ja  rozumiem,  eł ść ł ń ż  
inwestycje  s  konsultowane  z  koordynatorami.  Strategia  dotyczy  tylko  sprawą  
spo ecznych, a  my nie mamy na dzie  dzisiejszy planu dotycz cego zdrowia.ł ń ą  



Mog  sobie u wiadomi  tak  sytuacj , kiedy koordynatorzy strategii uznaj  się ś ć ą ę ą ę 
niekompetentni do tego eby podejmowa  dzia ania w zakresie s u by zdrowia.ż ć ł ł ż  
Bo plan spo eczny nie obejmuje s u by zdrowia. ł ł ż
Czy w tytule: „ Gda sk równych szans” s  uwzgl dnione niezb dne inwestycje,ń ą ę ę  
które  utrzymuj  nasz  sie  s u by  zdrowia  w  takim  zakresie  jak  zosta aą ą ć ł ż ł  
zaplanowana?

Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
To co by o mo liwe jest  zg oszone. Natomiast  problem polega co do decyzjił ż ł  
kwot. 

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Czasami inwestyja jest tak droga, e wchodzi wariant zast pczy, dodatkowy. Ależ ę  
taka  decyzja  musi  by  podj ta  z  du ym  wyprzedzeniem  np.  odst pienie  odć ę ż ą  
inwestycji,  a  realizacja  czego  innego.  Taka  decyzja  powinna  by  podj ta  zś ć ę  
rocznym lub dwuletnim  wyprzedzeniem. 
Odpowied :  minimum  rocznym.  Po  to,  aby  zachowa  mo liwo  pewnegoź ć ż ść  
dzia ania.ł
Je eli  chcemy  podj  inne  dzia ania,  to  te  dzia ania  musz  by   wiadomeż ąć ł ł ą ć  
wszystkim uczestnikom, którzy s  zaanga owani w s u b  zdrowia. To nie tylkoą ż ł ż ę  
Miast.  W  zwi zku z  tym kroki podj te  w tym zakresie  musza  by  znane coą ę ć  
najmniej z rocznym wyprzedzeniem. Je eli jaka  cz  jest nie uzgodniona, toż ś ęść  
powstaje  pytanie:  Jak  to  si  b dzie  przek ada o  na  nasz  sieę ę ł ł ą ć?  Czy  jest 
planowany wariant zast pczy?  Czy jest plan w tym zakresie? ę

Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
 Je li chodzi o taki plan, to w miesi cu marcu analizowali my – bardziej ogólny.ś ą ś  
Chodzi o o zabezpieczenie  placówek. Przeanalizowali my wszystkie budynki ił ś  
po analizie  okaza o si ,  e  4 przychodnie wymaga yby dostosowania. Dlategoł ę ż ł  
nasza propozycja rozpisania do 2008 roku. W ycie wesz o nowe rozporz dzenież ł ą  
Ministra,  które  pozwala  roz o y  remonty  do  tego  roku.  Gdyby  to  sz o  wł ż ć ł  
uzgodnieniu to dobrze by oby, aby 1 przychodnia wesz a do remontu w 2006 roku.ł ł

Radna Monika Tomaszewska – przewodnicz ca Komisjią
Czy te plany do 2008 roku s  uzgodnione z wydzia em merytorycznym? Czy ejstą ł  
znana ta potrzeba i uzasadnienie tych potrzeb. S  to 4 przychodnie, które muszaą  
mie  windy – nie dlatego, e widzi mi si , ale dlatego, e Fundusz  coraz bardziejć ż ę ż  
restrykcyjnie  podchodzi  do tego problemu.  Je eli  to jest  nie uzgodnione, nież  
znane, to czy jest wariant B – przy braku takich rodków.ś

Pan Waldemar Nocny – Z-ca Prezydenta Miasta
Po tej analizie zosta o przes ane pismo, które informuje jak wygl da sytuacja wł ł ą  
przychodniach  i  w  jakim roku  proponujemy  pewne  rozwi zania  inwestycyje.ą  
Podobnie  jest  w  edukacji.  Kwestia  jest  tylko  –  co  jest  mo liwe  w  danymż  
momencie  do finansowania  dzisiaj  i  w  kolejnych  latach.  Co do roku  2006 – 
przychodnia Mickiewicza wesz a w granicach do 1 miliona z . Natomiast, co doł ł  
pozosta ych jest mi trudno powiedzie  bo nie wesz y one do WPI na dalsze lata.ł ć ł



Je li chodzi o mo liwo ci dost pno ci dla klienta wygl da w tensposób, ze to nieś ż ś ę ś ą  
jest  pustynia  i  przyj cie  pewnych  zada  i  funkcji  przez  inne  podmioty  jestę ń  
ca kiem mo liwe. Jest to wersja nr B, e nie ma mo liwo ci gdy zabraknie tegoł ż ż ż ś  
obiektu, to nie ma mo liwo ci, e osoba mieszkaj ca w pobli u mo e skorzystaż ś ż ą ż ż ć 
z  innej  przychodni.  To  nie  jest  optymalne  rozwi zanie  –  przej ciowe,  nieą ś  
wygodne,  ale  mo liwe.  Szukamy   po rednich  rozwi za .  Niemo liwa  jestż ś ą ń ż  
kwestia  taka,  aby  umo liwi  tym  którzy  chc  inwestowa  w  nowe  budynkiż ć ą ć  
s u by  zdrowia   umo liwi  na  okre lonych  zasadach  pozyskanie  terenuł ż ż ć ś  
miejskiego – przyk ad Starej Oliwy i Oruni. ł

Radna Monika Tomaszewska – przewodnicz ca komisji ą
Aby to wszystko by o, to musi by  przedstawiony plan sieci s u by zdrowia. ł ć ł ż
Brak planu powoduje to, e placówki ca kowicie skazane na finansowanie zadaż ł ń 
inwestycyjnych z Miasta.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Je eli  w  programach  inwestycyjnych  mamy  zabezpieczone  i  uzupe nimy  toż ł  
odpowiednim  aktem  prawnym,  który  powie  na  jakich  zasadach  np.  jednostki 
s u by  zdrowia   niepubliczne  mog  by  wspierane  przez  Miasto   przył ż ą ć  
pozyskiwaniu rodków europejskich – co jest mo liwe –  poniewa  pojawia siś ż ż ę 
kwestia  aktu  prawnego, którego nie  ma,  e  np.  gdy jednostka chce  pozyskaż ć 

rodki,  to  Miasto  zapewnia  swój  udzia  w  tym  przedsi wzi ciu  i  zapewniaś ł ę ę  
dofinansowanie  z  programu,  co  jest  zabezpieczone  w  WPI,  ale  na  takich 
warunkach, e  te  pieni dze otrzymuje  jednostka –  w przypadku kiedy projektż ą  
zostanie przyj ty. ę

Radna Monika Tomaszewska  - Przewodnicz ca Komisjią
Ja  si  nie  upieram,  e  wszystkie  zadania  musza  by  finansowane  z  Miasta.ę ż ć  
Brakuje nam aktu prawnego w postaci planu zabezpieczenia.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
I  uchwa y  Rady  Miasta,  która  okre li  zasady  finansowania  tych  wk adów doł ś ł  
o rodków europejskich. Tego aktu prawnego nie mamy.ś

Radna Monika Tomaszewska  - Przewodnicz ca Komisjią
My tym problemem borykamy si  od 6-lat. Chcia abym pod koniec kadencji znaę ł ć 
plan szczegó owy wraz z zasadami finansowania. Ja nie wiem, jakie s  za o eniał ą ł ż  
tego planu.

Pan Waldemar Nocny – z-ca Prezydenta Miasta
Na wiosn  przysz ego roku mamy mie  pe n  kompleksow  informacj . Planę ł ć ł ą ą ę  
zabezpieczenia istnieje na pi mie. Sam przedk ada em –  w 2-ch tomach.  By aś ł ł ł  
równie  omawiana ocena sytuacji. Teraz si  ró nimy w pewnych detalach. Mnież ę ż  
nie interesuje jako odpowiedzialnego za ta kwesti , e tam jest pod okre lonę ż ś ą 



nazw  w danym budynku dana firma. Bo nie przywi zuj  si , ani do nazw, ani doą ą ę ę  
ludzi. Przywi zuj  si  tylko, czy jest zabezpieczona us uga medyczna, czy nie.ą ę ę ł
By y u mnie Szpitale Polskie z pro ba, aby je wspiera  i e one dalej chc  tamł ś ć ż ą  
by . Ale tam jest rozpisany konkurs. Mnie nie interesuje„ pani X” czy „y”, aleć  
czy us uga, która tam b dzie tam funkcjonowa a na rzecz 10-ty  pacjentów. ł ę ł ś
Je li rozumiemy, ze mamy chroni  poszczególn  instytucj , to ja ich chroni  nieś ć ą ę ć  
b d .  B d   chroni  us ug  ,  która  tam  powinna  by .  I  ta  us uga  jestę ę ę ę ł ł ę ć ł  
zagwarantowana.  Nie  mam  nigdzie  zagro e  –  prócz  Starej  Oliwy,  gdzież ń  
borykamy si  z problemem. W innych sytuacjach, gdy dana instytucja upadnie, toę  
wokó  jest ca y system, który jest odnotowany i mo e przej  klientów. Us ugał ł ż ąć ł  
na  danym  terenie  jest  zagwarantowana  i  nie  ma  zagro enia.  dyby  by a  toż ł  
czyniliby my  wszystko eby by o inaczej.ś ż ł

Radna Zofia Gosz – cz onek komisji ł
W dokumentach, które otrzymali my, ale w nich jest podana tylko inwentaryzacjaś  
- diagnoza. Nie jest to program zabezpieczenia us ug. ł
Na szkoleniu powiedziano nam, e Norweski Fundusz jest kosztowo zerowy dlaż  
gmin. Poniewa  wk ad daje Skarb Pa stwa. Program  musi mie  1 milion z  naż ł ń ć ł  
zapotrzebowanie. Po ni ej 1 miliona z  wnioski nie s  rozpatrywaneż ł ą
Likwidacja barier – inwestycje. Do WPI wnios am wind  na ul. Startowej. Wiem,ł ę  

e ona nie jest w tej chwili uj ta, ale jest „przegadana” i ma szans  funkcjonoważ ę ę ć 
w 2006 roku. 

Radny Jaros aw Gorecki – cz onek Komisjił ł
Mam apel do Pana Prezydenta –  chodzi o zarz dzenie, które reguluje na terenieą  
ca ego miast oddawanie podmiotom nieruchomo ci,  – aby mobilizowa  podleg eł ś ć ł  
s u by.ł ż
 
Pan Waldemar Nocny – Zast pca Prezydenta Miastaę
Jest  to  tajemnica  WSS,  ale  jest  to  uzgadniane  z  resortem  Pana  Prezydenta 
Bielawskiego.   Sprawa  ta  by a  omawiana  na  Kolegium,  ale  pojawi y  sił ł ę 
w tpliwo ci,  które  chcieli my  wyja ni .  Zarz dzenie  znajduje  si  u  Panaą ś ś ś ć ą ę  
Bielawskiego.. Jest to zarz dzenie, które ma regulowa  na dzisiaj i na przysz eą ć ł  
lata.  W zarz dzeniu  tym jest  propozycja  daleko id ca,  –  je li  podmiot, któryą ą ś  
zabiega o miejsce  budowy  spe ni warunki, to nawet do 30 lat  mo e mie  wł ż ć  
u yczeniu to miejsce i eksploatowa  budynek, który stoi na gminnej ziemi. ż ć

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Dyskusja, dyskusj , a dokument powinien broni  si  sam. A na dzie  dzisiejszyą ć ę ń  
go nie ma. Chcia abym widzie  konkretne rozwi zania prawne.ł ć ą
- plan wspó pracy z podmiotami, które b d  budowa y nowe placówki,ł ę ą ł
- zasady finansowania,
- zasadny wspó pracy ju  z istniej cymi podmiotami.ł ż ą
Jest  nowa  ustawa  o  wspó pracy   z  podmiotami  nale cymi  do  sektorał żą  
prywatnego,  s  nowe  instrumenty  i  czas  je  takie  nowe  zasady  kompleksowoą  
przygotowa  i my na nie czekamy. Do kiedy one b d  przygotowane?ć ę ą



Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
.Je li chodzi o sama metodologi , to listopada przygotujemy.ś ę
 
Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Chcia abym ju  zna  za o enia teraz, aby nie by  zaskoczon  w styczniu.ł ż ć ł ż ć ą
W  zwi zku  z  tym do listopada za o enia,  a  w styczniu  kompleksowy plan zą ł ż  
uzgodnieniem z resortowymi wydzia ami.    ł
Czy kto  ma pytania dotycz c remontów i inwestycji s u by zdrowia? Skoro nieś ą ł ż  
ma, zamykam dyskusj  w tym punkcie.ę

PUNKT  3
Rozpatrzenie projektu uchwa y w sprawie uchwaleniał

Planu  Inwestycyjnego  Miasta na lata 2006 – 2010 –   druk nr 1637  

Pan Krzysztof  Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Zreferowa  projekt  uchwa y  w  sprawie  uchwalenia  Planu  Inwestycyjnego  Miastał ł  
Gda ska na lata 2006 – 2010, ń który stanowi za cznik nr 7 do protoko u łą ł oraz omówił 
szczegó owo Plan ł Inwestycyjny oraz poszczególne programy zawarte w planie. 

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę
Mam pytanie: Czy jest jaka  mo liwo  prawna, która spowoduje, e Ministerś ż ść ż  
odmówi podpisania tego, co zosta o ustalone przez zespó  monitoruj cy. ł ł ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Minister   jest  zobowi zany  komitetu  steruj cego.  Minister  mo e  wzi  podą ą ż ąć  
uwag .ę

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Na jakim etapie jest przygotowany projekt – chodzi o rozwi zanie komunikacyjneą  
z uwzgl dnieniem Mostu Wantowego, Trasa Sucharskiego i Tunelu pod Martwę ą 
Wis .łą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Jest to jedna z najwa niejszych naszych inwestycji. ż
Dyrektor  WPR  odpowiadaj c  na  pytania  zadane  odpowiada  pokazuj c  naą ł ą  
mapie.

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Podzieli   Pan  Tras  Sucharskiego na  etapy.  Ja  rozumiem,  e  ka dy  z  tychł ę ż ż  
etapów  jest  ju  przygotowany,  czy  jest  w  fazie  przygotowania.  Proszż ę 
powiedzie , – czego brakuje?ć



Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Powsta  zespól z o ony  z  pracowników Wydzia u  Programów Rozwojowych,ł ł ż ł  
ZdiZ oraz pracowników Zarz du Portu, który przygotowuje   koncepcj  na caą ę łą 
tras . Jest  ju  rozpisany przetarg na ca  tras  techniczn . Port przygotowujeę ż łą ę ą  
finansowanie  ca ej  koncepcji.  Dlatego,  ze  Port  przygotowywa  wieleł ł  
dokumentacji  zwi zanych z  tras  Sucharskiego –  ponad 17 dokumentacji.  Taą ą  
koncepcja jest zebraniem wszystkiego w jedn  ca o .ą ł ść
Odchodzimy  od ma ych  szcz tkowych  projektów.  Je eli  b dziemy  mówili  oł ą ż ę  
projektach, to mówimy o du ych przestrzennych projektach, które s  dzielone naż ą  
zadania. Koncepcja dla Trasy Sucharskiego jest jedna  - od Marynarki polskiej do 
Obwodnicy  Po udniowej.  Dzielona na zadania,  które  w  poszczególnych latachł  
wchodz  do realizacji  jedno po drugim. Dlatego wyst pujemy o finansowanieą ę  
ca ej Trasy Sucharskiego. To zadanie nie b dzie trwalo dwa lata, a 6, 7 lat. Mył ę  
chcemy  z  Komisji  Europejskiej  z  Programu Spójno ci ci gn  rodki na tś ś ą ąć ś ą 
drog , albo z Sektorowego Programu Operacyjnego. ę

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Czy mog  by  czone te rodki finansowania?ą ć łą ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Teraz nie mog  by , ale w okresie finansowania tak. ą ć
W ca ej Europie mog  by , ale nie u nas. Poniewa  nam narzucono takie warunkił ą ć ż  
na pierwszy okres finansowania. Pierwszy okres finansowania ko czy si  w rokuń ę  
2007. Dlatego do roku 2007 chcemy  by  gotowi ze  wszystkimi  dokumentamić  

cznie ze studium wykonalno ci oraz wszystkimi badaniami rodowiskowymiłą ś ś  
dla ca ej Trasy Sucharskiego, z podzia em na poszczególne etapy. Poszczególneł ł  
odcinki  nie  dadz  nam  wska ników.  Nie  osi gniemy  wska ników  realizacjią ź ą ź  
inwestycji.  Aby osi gn  pe ny wska nik, musimy mie  ca  tras .  To samoą ąć ł ź ć łą ę  
dotyczy Trasy W-Z.  

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Ma pro b , czy  móg by Pan rozpisa  t  Tras  Sucharskiego na poszczególneś ę ł ć ą ę  
zadania etapy realizacji, przewidywalny czas ko czenia tych etapów. ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Mamy to wszystko przygotowane i prze lemy to Pani.ś

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
W  momencie,  kiedy  nie  b dzie  dofinansowania  z  UE,  to  jak  to  zawa y  naę ż  
inwestycjach planowanych w naszym WPI. 

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
B dziemy ci . ę ąć

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił



Sprawa kontynuacji remontu przychodni przy ul. Warszawskiej – Jak to wygl daą  
proceduralnie?  Czy  to  WPR  zatwierdza  jako  urz d?  Czy  DRMG  ma  swojeą  
zadania i wie samo, co ma robi  w ramach rodków, które przyznaje? ć ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Dlaczego remonty zosta y przekazane do DRMG i odesz y z Wydzia u PR? Wł ł ł  
ojej  ocenie,  budynku  u yteczno ci  publicznej,  –  w  czym  s  i  nasze  o rodkiż ś ą ś  
zdrowia, szko y i inne budynki o wiatowe, nie maj  zarz dców budynków. Wł ś ą ą  
mojej  ocenie  jest  taka  sytuacja,  ze  jest  brak jednego zarz dcy  nieruchomo cią ś  
publicznych, gminnych. Co si  z tym wi e? Nie ma nikogo, kto by ustala  planę ąż ł  
remontów, czuwa  na stanem technicznych budynków, prowadzi  dokumentacj .ł ł ę  
Nasza propozycja by a taka, aby docelowo d y  do tego, aby DRMG sta a sił ąż ć ł ę 
jako cz  zarz dcy nieruchomo ci budynków u yteczno ci publicznej, któregoęść ą ś ż ś  
to  zarz dcy  s  ci le  okre lone  w  ustawie  o  gospodarce  nieruchomo ciami.ą ą ś ś ś ś  
Je eli jest zarz dca dróg, to musi by  równie  zarz dca nieruchomo ci, któryż ą ć ż ą ś  
musi za co  odpowiada . D ymy do tego, aby by a to Dyrekcja i pierwszymś ć ąż ł  
stopniem by o powierzenie Dyrekcji planu remontów dla budynków u yteczno cił ż ś  
publicznej.  Czyli:  placówek  o wiatowych,  zdrowotnych  i  innych  budynków.ś  
DRMG mia a oceni  stan techniczny i wed ug stanu przedstawi  plan remontów.ł ć ł ć  
O ile wiem, to dla budynków o wiatowych przedstawiono taki plan, a nie wiemś  
czy dla budynków s u by zdrowia jest to ju  zrobione, czy te  nie. Powinien był ż ż ż ć 
dyrektor o  i to przedstawi .Ł ś ć

 Radna Danuta Putrycz – cz onek komisjił
Rozumiem,  e  wydzia  merytoryczny  nadal  to  nadzoruje.  Kto  nadzoruje  też ł  
sprawy i ma pe n  informacj  w przedmiotowej sprawie?ł ą ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Za o enie jest takie, e powinny nadzorowa  te Wydzia y, które merytorycznieł ż ż ć ł  
maj  najwi ksza wiedz  na ten temat i komisje Rady Miasta, które maj  wiedzą ę ę ą ę 
merytoryczn . Na ostatnim posiedzeniu  Komisji Edukacji by  obecny Dyrektorą ł  

o  i  przedstawia  plan  remontów  w  edukacji  i  by  pilnie  przes uchany  iŁ ś ł ł ł  
wskazano mu wady planu remontów.

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
W zwi zku z tym mam wniosek:, aby na nast pne posiedzenie Komisji zaprosią ę ć 
Dyrektora DRMG Pana osia i aby nam przedstawi  plan remontów placówekŁ ł  
s u by zdrowia w mie cie Gda sku.ł ż ś ń

Pan Jaros aw Formela – przedstawiciel WSSł
Pierwsz  informacj  z DRMG otrzymali my we wrze niu  - plan finansowy naą ę ś ś  
2006 rok. W pa dzierniku bez uzasadnienia otrzymali my nowy projekt, któryź ś  
ograniczy  rodki do 150 ty  i wy czy  dwa zadania.  Prosili my o podanie, zł ś ś łą ł ś  



jakich przyczyn i dlaczego zosta y wyj te zadania, które wcze niej by y planowa.ł ę ś ł  
Czy przyczyna jest taka, e brak rodków?ż ś

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Czy  komplet  dokumentów  b dzie  Pan  w  stanie  przygotowa  na  posiedzenieę ć  
Rady?

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
W  zmienionym  statucie  DRMG  jest  punkt,  który  mówi,  ze  dyrektor  ma 
obowi zek uzgodni  z odpowiednia komisj  rady Miasta plan remontowy.ą ć ą

Radna Gosz – cz onek Komisjił
Czy  na  naszej  komisji  powinien  by  Dyrektor  o  i  przedstawi  plan?  Jać Ł ś ć  
uwa am, ze nie. Poniewa  zosta a uchwalona nowa procedura i w tej procedurzeż ż ł  
jest zapisana tylko Komisja Edukacji, e placówki szkolne podlegaj  uzgodnieniuż ą  
z komisj  Edukacji. My, ani inne komisje sobie tego nie zastrzeg y. ą ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Pani Radna prawdopodobnie ma racj . W zwi zku z tym prosz  o wyci g zeę ą ę ą  
statutu, ale w takim razie mo na dokona  zmiany w statucie Dyrekcji.ż ć

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Czy Pa stwo Radni maj  uwagi do druku nr 1637? ń ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisji ł
Dzisiaj wstrzymuj  si  od opiniowania projektu uchwa y. Poniewa  z o y amą ę ł ż ł ż ł  
uwagi  do poszczególnych pozycji  w  planie  i  my l ,  ze  jutro  na  posiedzeniuś ę  
komisji otrzymam odpowiedzi. 
Ja nie kwestionuj  kwot, ale prosi am o podanie podstawy prawnej tak wysokiegoę ł  
finansowania  remontu  stadionu  Lechi.  Jest  to  sport  kwalifikowany  i  sportu 
kwalifikowanego  nie  mo e  gmina  finansowa .  Poniewa  jest  to  zadnież ć ż  
Wojewody. W planie nie ma mieszka  socjalnych. ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Mówimy o budynku na ul.  Chodkiewicza  –  by y og oszone dwa przetargi, nał ł  
które si  nikt nie zg osi . Koszt, który by  wyliczony zwi kszy  si . W tej chwilię ł ł ł ę ł ę  
wydzia  Gospodarki Komunalnej próbuje ponownie podej  do tematu koncepcjił ść  
i by  mo e znajdzie sposób na obni enie kosztów. ć ż ż
Problem  z  mieszkaniami  socjalnym  jest  zupe nie  inny.  W  polskim  prawieł  
budowlanym  nie  ma  okre lenia  „  mieszkanie  socjalne”.  Nie  ma  przepisówś  
wykonawczych,  które  pozwalaj  architekturze  zatwierdzi  ni sze  standardyą ć ż  
wykonania  mieszka  socjalnych.  Dlatego  nale y  budowa  mieszkania  oń ż ć  
normalnym standardzie. 

Radna Danuta Putrycz  - cz onek Komisjił
S  przychodnie, które s  niezgodne z warunkami SANEP-u . Zosta o to w jakią ą ł ś 
sposób rozwi zane. Mam pytanie:, na jakim etapie znajduje si  to rozwi zanie –ą ę ą  



na dzie  dzisiejszy?  W  przysz ym  roku niektórym przychodniom ko cz  siń ł ń ą ę 
umowy  i  nie  maj  gwarancji,  e  dostan  na  dalsze.  Na  jakim  etapie  jestą ż ą  
rozwi zanie tego problemu eby mieli nowy lokal gdzie b d  mogli realizowaą ż ę ą ć 
program z NFZ – przychodnia ul. u ycka.Ł ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Mam wniosek, aby to projektu uchwa y druk nr 1637 wprowadzi  mieszkaniał ć  
socjalne. B d  ten wniosek stawia a  równie  na posiedzeniu Komisji  Politykię ę ł ż  
Gospodarczej.

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Chcia abym  sformu owa  wniosek  o  przedstawienie  realizacji  mieszkał ł ć ń 
socjalnych dla osób, które maj  tytu y prawne do uzyskania takich mieszka  bezą ł ń  
wstawiania i umieszczania w WPI. Dlatego, ze w tym planie znajduj  si  rzeczyą ę  
mo liwe do zrealizowania. Chcia abym zna  odpowied  – na pi mie, – jakie sż ł ć ź ś ą 
przeszkody w tworzeniu zasobu tych mieszka . Jakie kroki zosta y podj te i coń ł ę  
Prezydent Miasta w takiej sytuacji planuje? 
Czy kto  z Pa stwa Radnych ma uwagi, wnioski do druku nr 1637? Skoro nie ma,ś ń  
poddaj  pod g osowanie. ę ł

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem Planu Inwestycyjnego Miasta Gda skań  
na lata 2006-2010?

G osowanie:ł
               Komisja  –  jednog o nie  –  2 g osami „za”, przy  2 g osachł ś ł ł  
wstrzymuj cych si  pozytywnie zaopiniowa a projekt uchwa y.ą ę ł ł
Opinia Nr 47 – 11 / 63/2005  stanowi za cznik nr  8    do protoko u. łą ł

PUNKT  4

Desygnowanie dwóch przedstawicieli KSSiOZ do sk adu komisjił  
konkursowej rozpatruj cej wnioski o przyznanie dotacji z bud etu Miastaą ż  
Gda ska na 2006 rok dla podmiotów nie zaliczonych do sektora finansówń  

publicznych

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą



Wp yn o do nas  pismo Prezydenta  Miasta  Gda ska  o desygnowanie  dwóchł ęł ń  
przedstawicieli Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia RMG do Komisjił  
konkursowej rozpatruj cej wnioski o przyznanie dotacji z bud etu Miasta na 2006ą ż  
rok.
Pismo stanowi za cznik  nr  9 do protoko u.łą ł
Prosz  o zg aszanie kandydatur.ę ł

Radna Danuta Putrycz – cz onek komisjił
Do Komisji ogólnej grantowej zg aszam Pani  radn  Zofi  Gosz.ł ą ą ę

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca komisjią
Zg aszam radnego Jerzego  Adamskiego do komisji ogólnej grantowej. ł
Natomiast  do Komisji  socjalnej  zg aszam Pania  radn  Danut  Putrycz  i  Panał ą ę  
radnego Miros awa Zdanowicza.ł

Nast pnie  Przewodnicz ca  Komisji  podda a  pod  g osowanie  wnioski  zaę ą ł ł  
pozytywnym zaopiniowaniem kandydatur do komisji.

Komisja – jednog o nie 5 g osami „za” pozytywnie zaopiniowa a wnioski.ł ś ł ł
Wniosek stanowi za cznik nr 10 do protoko u.łą ł  
 

PUNKT  5

Omówienie dzia alno ci Punktów Informacyjno – Konsultacyjnych ł ś

Pani Maria Chudzik – Z-ca Dyrektora MOPS
Przedstawi a  informacj  dotycz ca  dzia alno ci  Punktów  informacyjno-ł ę ą ł ś
Konsultacyjnych dzia aj cych na terenie miasta Gda ska.ł ą ń
Informacja stanowi za cznik nr do 11  protoko u. łą ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuje bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę

Dyskusja:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Pani powiedzia a, e jest 11 Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych, a ja wiem,ł ż  
ze jest 13. Mówi a Pani raz Punkty Konsultacyjny, a raz Informacyjny. Jest toł  
ró nica.  W  punktach  konsultacyjnych  mog  by  terapeuci,  ale  z  prawemż ą ć  
prowadzenia  terapii.  Punkty  Informacyjno-Konsultacyjne   dawali my  jakoś  
Komisja  Rozwi zywania  Problemów  Alkoholowych   nie  na  terapeutów,  aą  
psychologów. Przydzielali my  pieni dze.   Punkty Informacyjno-Konsultacyjneś ą  



jak  mówi  sama  nazwa  „Informacyjne”  przychodzi  osoba  i  mówi,  e  ma  doż  
napisania  pozew.  Ja  go  wysy am  do  organizacji  pozarz dowej,  która  dostajeł ą  
granty na ten zakres. Punkt Informacyjno-Konsultacyjny jest do informowania. Do 
Punktu Informacyjnego przychodzi si  po informacj  i umawia si  dan  osob  naę ę ę ą ę  
godzin  z pani  x, mówi c, e taka osoba przyjdzie w takiej, a takiej sprawie lubę ą ą ż  
umawia  j  do  MOPS  na  dan  godzin .  Punkt  Informacyjny  ma  udzielaą ą ę ć 
konkretnej informacji gdzie mo na uzyska  porady. PARPA dok adnie pisze, coż ć ł  
to s  punkty Informacyjno-Konsultacyjne. Musz  by  opracowane standardy doą ą ć  
tych punktów i wed ug tych standardów punkty te musza dzia a . Jako Komisjał ł ć  
Alkoholowa z o yli my  projekty  standardów na 2005 rok, ale  na razie  to nieł ż ś  
mo e  ujrze  wiat a  dziennego.   Warszawa  ma  standardy  przyj te  przyż ć ś ł ę  
uchwalaniu Gminnego programu na dany rok. 
Intymno , – gdy w punkcie takim siedzi pi  osób, to adna ona, matka, ojciecść ęć ż ż  
nie przyjdzie i nie b dzie opowiada  o swoich sprawach. Osoby takie przyjd  poę ł ą  
porad  i jak rozwi za  problem, ale oni maj  otrzyma  tylko informacje. Punktyę ą ć ą ć  
Informacyjno-Konsultacyjne  musza  dzia a  w  pó niejszych  godzinach.ł ć ź  
Przewodnicz ca  Miejskiej  Komisji  Rozwi zywania  Problemów Alkoholowychą ą  
by  na spotkaniu i o wiadczy a  na Komisji,  e  dzia aj  tylko trzy punkty. Zeł ś ł ż ł ą  
szczegó owej informacji, któr  otrzyma am okazuje si , e terapeuci s  op acanił ą ł ę ż ą ł  
ca y czas, – mimo, e dzia aj  trzy punkty, a we wszystkich s  op acani. Je elił ż ł ą ą ł ż  
na  dy ury  nikt  nie  przychodzi,  to  ja  mam  pytanie:  czy  ten  punkt  powinienż  
dzia a ?ł ć

Radna Monika  Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Pani radna mówi a, e punkt w ogóle nie dzia a , chocia  powinien dzia a . By ał ż ł ł ż ł ć ł  
osoba  oddelegowana   na  zasadzie  podpisaniu  z  ni   umowa  o  prac ,  toą ę  
wynagrodzenie  nale y  si  za  wykonan  prac .  W  zwi zku  z  tym  prosz  oż ę ą ę ą ę  
weryfikacj  i czy by y udzielane porady.ę ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Je li  który  punkt dzia a  tak jak to wynika z  informacji  Pani radnej Gosz,  toś ś ł  
prosz  o informacj , którego punktu to dotyczy. Trzeba pami ta  o intencji, któraę ę ę ć  
towarzyszy a  twórcom  koncepcji  powo ania  Punktów  Informacyjno-ł ł
Konsultacyjnych. Zwi za a si  wokó  tego koalicja, której celem by o wyj cieą ł ę ł ł ś  
naprzeciw  tym  problemom,  które  wi  si  z  nadmiern  formalizacj ,  zeążą ę ą ą  
sztywnymi  kompetencjami  poszczególnych  s u b,  tym,  co  powoduje,  eł ż ż  
przeci tny mieszkaniec nie mo e skorzysta  z podstawowej informacji i styka się ż ć ę 
w pierwszym kontakcie z barier . I idea Punktów Informacyjno-Konsultacyjnychą  
mia a  u atwia   mieszka cowi  dost p  i  kontakt do wszelkich s u b,  które  wł ł ć ń ę ł ż  
mie cie Gda sku  wiadcz  przeró ne us ugi na ró nych poziomach.ś ń ś ą ż ł ż
W  ró nych rodowiska  gro podmiotów si  w  to  zaanga owa o  i  tam  mamyż ś ę ż ł  
efekty  i  to s  te  najlepsze  punkty. W innych uda o si  to mniej,  a  w innychą ł ę  
wysz o przeci tnie, to nie znaczy, e spraw  nale y przekre li  i powiedzie , zeł ę ż ę ż ś ć ć  
temat  si  nie uda  we wszystkich jego aspektach. To by  projekt z  za o eniaę ł ł ł ż  
pilota owy.   Po  to  go  przeprowadzamy,  podj li my  eby  sprawdzi  jak  wż ę ś ż ć  
praktyce  b dzie  funkcjonowa  i  aby  na  bie co  go  modyfikowa .  Mo naę ł żą ć ż  
podwa a  kwesti  finansowania umów-zlece  dla osób tam zatrudnionych doż ć ę ń  



poszczególnych punktów,  ale  to  jest  kwestia  oferty,  która  w  pewnym  okresie 
czasu musi by  zapewniona, aby przyci gn  klienta i da  klientowi mo liwoć ą ąć ć ż ść 
poznania tej oferty. Nie ma przyk adu takiego punktu eby nie przychodzi  adenł ż ł ż  
klient. Bywa w praktyce tak – mamy takie informacje i od naszych pracowników, 
policji, stra y miejskiej, e osoba jest skierowana, a w praktyce nie zg asza si  iż ż ł ę  
oferty  nie korzysta.  Ale  w bardzo du ym  stopniu  zale y  to od tego, jak jestż ż  
zintegrowane rodowisko lokalne. I tu jest w szczególno ci k adziony nacisk iś ś ł  
jeste my te  na etapie kreowania nowych form, propozycji. Pozwólmy tej koalicjiś ż  
szuka  tych  rozwi za .  Szuka  dróg  i  wówczas  b dzie  to  mia o  szansć ą ń ć ę ł ę 
funkcjonowa .ć
Jeste my wdzi czni za ka d  uwag , ale uwag  konstruktywnś ę ż ą ę ę ą
To z za o enia nie mia  by  instrument natury formalnej, sztywnej. To mia o był ż ł ć ł ć 
konwencjonalne,  lokalne  i  dekoalicje  mia y  tworzy  program,  sposóbł ć  
funkcjonowania, nadawa  formu  tym dzia aniom.ć łę ł

Radna Monika Tomaszewska – {Przewodnicz ca komisjią
Tu  nie  chodzi  o  przedmiot  udzielonej  informacji,  a  o  funkcjonowanie  tych 
Punktów. Czy ustawa reguluje zakres tych Punktów?

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Wprost nie. I tak naprawd  inicjatywa wchodzi a w zakres, który prawnie nie byę ł ł 
dopowiedziany,  uregulowany.  S  pewne  regulacje  w  sferze  ustawy  oą  
przeciwdzia aniu  alkoholizmowi.  Teraz  jest  regulacja  wprowadzona  ustawy  oł  
przeciwdzia aniu  przemocy.  Tak naprawd  ta  inicjatywa zaistnia a  na gruncieł ę ł  
uchwa y Rady Miasta , powo uj cej program BRBR BG. To by o lokalne prawo,ł ł ą ł  
które  dawa o  umocowanie  dla  zaistnienia  formu y  punktów  informacyjno-ł ł
konsultacyjnych jako inicjatywa koalicyjna w rodowisku dzia ania, integruj caś ł ą  
s u by.  Daj ca  mieszka cowi  szans  skorzystania  w  wi kszym  zakresie  zł ż ą ń ę ę  
potencja u mo liwo ci  tych e s u b.ł ż ś ż ł ż

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Czy  ród o  finansowania  z  Programów  Alkoholowych  nie  wymusza  innejź ł  
formu y?ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Dlatego szukamy innych rozwi za .ą ń

Pani Edyta Rul vel Socharz  – przedstawiciel WSS
Je eli chodzi o spowodowanie trze wo ci przeciw dzia ania alkoholizmowi, toż ź ś ł  
nie ma bezpo rednich zapisów odnosz cych si  do Punktów Konsultacyjnych.ś ą ę  
Natomiast  s  rekomendacje  Pa stwowej  Agencji  rozwi zywania  problemówą ń ą  
Alkoholowych, z tym e do Punktów Konsultacyjnych, a nie do Informacyjno-ż
Konsultacyjnych.  Je eli  do Punktu  Informacyjno-Konsultacyjnego wchodz  też ą  
konsultacje  odnosz ce  si  do  problemów  alkoholowych,  to  s  odpowiednieą ę ą  
rekomendacje  aby  przestrzega  pewnych  zasad  i  jest  to  przede  wszystkimć  
zdiagnozowanie sytuacji ca ej rodziny i zaplanowanie pomocy dla wszystkich jejł  
cz onków.  Czyli  trzeba  zanalizowa  wszystkie  dysfunkcje  jakie  w  rodzinieł ć  



wyst puj . Natomiast nie ma tam mowy o terapii, ale raczej o konsultacji. Sę ą ą 
cztery wytyczne, które g ównie opieraj  si  o informacje dla osób, które s  poł ą ę ą  
zako czonym leczeniu odwykowym gdzie w trakcie rozmowy wynika, e  jestń ż  
zjawisko przemocy domowej, to udziela si  wsparcia, informacji. I z programuę  
alkoholowego jest finansowana t  cz  psychologów . Mog  te  by  terapeucią ęść ą ż ć  
uzale nie  z  tym,  e  nie  mog  robi  terapii  i  rekomendowani  s  terapeuciż ń ż ą ć ą  
uzale nie  eby tam byli na konsultacjach. Jest to tylko nasz wk ad w dzia anie.ż ń ż ł ł

Radna  Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
Radna Gosz u y a s owa, e wszystkie inne miasta maj  opracowane standardyż ł ł ż ą  
tych punktów. Moje pytanie: czy takie rozeznanie Pa stwo robili i te standardy sń ą 
okre lone i my ich tylko nie mamy?ś

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Trudno b dzie znale  miasto, które posiada standardy i to by oby nam atwieję źć ł ł  
udowodni  ni  Pani Gosz.ć ż

Radna Danuta Putrzycz – cz onek Komisjił
Pani  Zosiu  –  powiedzia a  Pani,  e  wszystkie  miasta  maj  standardy  opróczł ż ą  
naszego. Czy Pani zna takie miasta i czy te standardy s  dopisane jako za czniką łą  
do uchwa y, która te sprawy reguluje?ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
W ubieg ym roku wszystkim radnym dostarczy a te standardy i nie tylko te. Tamł ł  
znajduj  si  standardy  punktów  informacyjno-konsultacyjnych  wzi te  zą ę ę  
Warszawy. Wnioskowali my wówczas aby w czy  je do uchwa y, ale to si  nieś łą ć ł ę  
doczeka o.ł

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca komisjią
Zawsze  jest  wybór pomi dzy  dwoma rzeczami.  Pewne do nie mówienie  dajeę  
mo liwo  elastycznego podej cia  do problemu. Bo adne przepisy  nie s  wż ść ś ż ą  
stanie przewidzie  sytuacji yciowej. To zale y od kompetencji ludzi którzy tamć ż ż  
pracuj . Im bardziej b dziemy narzucali ramy prawne, to wcze niejszy jest .......,ą ę ś  
w którym si  poruszamy.ę

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Prawda jest taka, e 90% tego co si  dzieje w obszarze administracji publicznej,ż ę  
samorz dowej jest  okre lone przepisami  prawa.  Rzeczywi cie  chcemy i c wą ś ś ś  
takim kierunku, e  równie  takie  formy aktywno ci i  wspó pracy  lokalnej  naż ż ś ł  
rzecz spo eczno ci te  chcemy opisywa  w ka dym aspekcie. ł ś ż ć ż

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewska ą
Na  tym  wyczerpali my  dyskusj  w  tym  punkcie.  Zamykam  ten  punkt  iś ę  
przechodzimy do nast pnego punktu obrad. ę



PUNKT  6

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Na budynek przy ul. Aleja Zwyci stwa 31/31 wp yn o wiele ofert. Cz  ofertę ł ęł ęść  
dotyczy  ch ci  prowadzenia  poz.  Ale  równie  wp yn  wniosek Pani Solskiej,ę ż ł ął  
która jest Dyrektorem Przychodni Onkologicznej.  Kubatura budynku jest du a –ż  
ponad  2000m2.  Spotka am  si  z  przedstawicielami  Sejmiku  Województwał ę  
Pomorskiego  i  Pani  Solsk ,  chc c  wys ucha  jej  propozycji  oferty,  którą ą ą ł ć ą 
z o y a –  na ca y budynek. Sta o si  to z tego wzgl du, e Miasto wystawi oł ż ł ł ł ę ę ż ł  
ca y budynek na przetarg. W zwi zku z tym ka da oferta, która zosta a z o onał ą ż ł ł ż  
obejmuje  ca o  budynku.  Z  rozmów  przeprowadzonych  z  Pani  Solskł ść ą ą 
wynika oby, e  ona nie musi  mie  ca ego budynku. Natomiast  bardzo jest  jejł ż ć ł  
potrzebna  dodatkowa  powierzchnia  na  prowadzenie  dzia alno ci.  W  moimł ś  
przekonaniu i takie jest moje stanowisko –  uwa am, e pomoc Wojewódzkiejż ż  
Poradni  Onkologicznej  by aby  wskazana.  Dlatego,  e  ilo  pacjentów  ci gleł ż ść ą  
wzrasta. Uwa am, e w tej cz ci mog oby powsta  ma e centrum onkologiczne,ż ż ęś ł ć ł  
bo  z  ty u  budynku  funkcjonuje  poliklinika  onkologiczna.  W  zwi zku  z  tymł ą  
umieszczenie dodatkowej funkcji onkologicznej sprzyja oby pewnej dost pno cił ę ś  
pacjentów onkologicznych do bardziej specjalistycznych us ug. W zwi zku z tymł ą  
zapyta am  pani  Solsk ,  jakby  widzia a  wspó prac  z  podmiotem,  który  był ą ą ł ł ę  

wiadczy  us ugi poz-u.? Bo to, ze musz  tam by  wiadczone us ugi, wynika zś ł ł ą ć ś ł  
pewnego uk adu sieci  i  zagwarantowanie  pewnej  dost pno ci  nie  tylko us ugł ę ś ł  
wysoko specjalistycznych, ale te  tych podstawowych. Uwa am,  e da oby siż ż ż ł ę 
podzieli  ten budynek w ten sposób, e bez szkody i uszczerbku dla zakresu us ugć ż ł  
medycznych poz i specjalistyka, da oby si  podzieli  ten budynek w ten sposób,ł ę ć  

e  cz  budynku  przyznana  by aby  na  poz,  a  cz  dla  Wojewódzkiejż ęść ł ęść  
Przychodni Onkologicznej. Ostateczna decyzja powinna zosta  przez nas podj tać ę  
–  o  jak  cz  chodzi.  Priorytetem  dla  nas  jest  us ugi  poz.  My  musimy  toą ęść ł  
zagwarantowa , bo to wynika z sieci, któr  mamy. 2000 metrów do utrzymania,ć ą  
to  jest  za  ma y  obszar  potencjalnych  klientów  i  pacjentów,  które  dawa ybył ł  
podstaw  do tego, e ten budynek utrzyma si  tylko i wy cznie z poz. Pytaj c oę ż ę łą ą  
gwarancje zabezpieczenia finansowe dla Woj. Przychodni, to z tego co wiem to 
Woj.  Przychodnia Onkologiczna  uzyska a  rodki unijne  na realizacj  swoichł ś ę  
programów.  Ale  równie  Marsza ek  si  nie  odcina  od  pomocy  przyż ł ę  
przystosowaniu tego budynku do potrzeb Wojewódzkiej Poradni. Albo te   tenż  
budynek  nie  jest  w  tak  z ym  stanie  eby  wymaga  ogromnych  nak adów.ł ż ł ł  
Poniewa  ta rozmowa by a w czasie trwania przetargu. W zwi zku  z tym, ja siż ł ą ę 
przyznaj  e co  takiego mia o miejsce, ale adnych zobowi za  z tego tytu uę ż ś ł ż ą ń ł  
nie  podj a.  Nie  by am  do  tego  uprawniona.  Zosta a  sporz dzona  notatkaęł ł ł ą  
s u bowa,  w  zwi zku  z  tym  jest  to  wszystko  jawne  i  dost pne.  Nie  widzł ż ą ę ę 
potrzeby ukrywania prowadzenia takich rozmów i wniosków wynikaj cych z tychą  
rozmów.



Pan Jaros aw Formele – przedstawiciel WSSł
Wniosku od Prezydenta Lewny o jakie  zaopiniowanie nie ma. Mo e to by  naś ż ć  
przysz ym posiedzeniu komisji. Z tego co wiemy, to tylko to, e wp yn y takieł ż ł ął  
wnioski, w tym te  Poradni Onkologicznej. ż
Nie wp yn a oferta o przej cie tego budynku od Szpitali  Polskich. Wp yn ał ęł ę ł ęł  
oferta „ Intermedica”, podmiotu, który ju  wcze niej funkcjonowa . Nie mamyż ś ł  

adnych dokumentów, e  nast pi a  upad o  Szpitali  Polskich. Dwa  tygodnież ż ą ł ł ść  
temu zosta  wystawiony dokument do NFZ o potrzymanie  kontraktu do czasuł  
zako czenia procedury przetargowej dla Szpitali Polskich na budynek przy ul. Al.ń  
Zwyci stwa 31/32.  Szpitale  Polskie dostali  przed u enie  kontraktu do  czasuę ł ż  
wybrania nowego oferenta.  Nowy oferent musi  spe nia  jedno kryterium –  onł ć  
musi ju  mie  kontrakt. Nie mo e to by  nowo za o ona spó ka, która nie maż ć ż ć ł ż ł  
kontraktu  z  NFZ.  Moje  przewidywania  mog  by  takie,  e  Intermedca  ‘ą ć ż  
wyst puj c  zamiast  Szpitali  Polskich  mo e  odpa  z  punktu  formalnego,  coę ą ż ść  
rzutuje na pracowników tam pracuj cych.ą
Je li chodzi o roz o enie, to wst pnie planuj c roz o enie budynku, to wydaje miś ł ż ę ą ł ż  
si ,  e  zmie ci aby  si  równie  poradnia  onkologiczna.  Szpitale  Polskieę ż ś ł ę ż  
posiadaj  onkologi  i gdyby to si  skupi o tylko i wy cznie na pomieszczeniachą ę ę ł łą  
administracji, które znajduj  si  na IV pi trze i pomieszczeniach onkologii , któreą ę ę  
znajduj  si  na  III  pi trze  i  by  im  to  wystarczy o,  to  mo na  zak ada ,  eą ę ę ł ż ł ć ż  
pozosta a struktura specjalistyki i poz mo e funkcjonowa  na pozosta ej cz cił ż ć ł ęś  
przychodni. Gdzie inny podmiot, posiadaj cy adminsitracj  w innym miejscu nieą ę  
musi jej przenosi  na Al. Zwyci stwa i mo e tam prowadzi  wiadczenia us ugć ę ż ć ś ł  
medycznych. Nie wiadomo jakie b d  oferty –  z o y a tylko INTERMEDICA’,ę ą ł ż ł  
to ona z punktu formalnego nie b dzie ona mog a tam wiadczy  us ug, bo nieę ł ś ć ł  
ma kontraktu. 

rzewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewska ą
Przed nami stoi polityczna decyzja, gdy przydzielimy ten budynek, cz c dwiełą ą  
funkcje medyczne. W tym momencie mo emy powiedzie  o nowym podmiocie,ż ć  
który przejmie us ugi poz-u. Rozumiem, ze materia  zostanie przygotowany przezł ł  
WSS w porozumieniu z WGK ze wskazaniem na konkretny podmiot, konkretne 
rozwi zania. Natomiast  chcia abym, aby cie si  Pa stwo oswoili z ta my l ,ą ł ś ę ń ś ą  
przedyskutowali  czy  taka  propozycja  jest  do  zaakceptowania.  W  moim 
przekonaniu – tak. By oby to z korzy ci  dla mieszka ców. ł ś ą ń
Wiem,  e  odby o si  spotkanie  z  pracownikami  i  chcieliby my  jako komisjaż ł ę ś  
wiedzie  o ustaleniach, które zapad y na tym posiedzeniu.ć ł
Czy Pa stwo radni maj  pytania, wnioski?ń ą

Radna Zofia Gosz – cz onek komisjił
Skonsultowa am  wniosek  w  sprawie  dowozu  osób  z  Panem  Prezydentemł  
Nocnym,  który  mi  powiedzia ,  e  mam  racj .  Praktycznie  nie  s  dowo eni.ł ż ę ą ż  
Powiedzia , ze s  pieni dze i musze uzgodni , czy my to przygotujemy wniosekł ą ą ć  
jako Komisja, czy Pan Prezydent przygotuje. 

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Do naszej Komisji wp yn y nast puj ce pisma:ł ęł ę ą



- pismo  Nadwi la skiego  Stowarzyszenia  chorych   na  Epilepsj  i  ichś ń ę  
przyjació  w  sprawie  wynaj cia  lokalu-pomieszczenia  dla  organizacjił ę  
pozarz dowych w Gda sku ą ń – pismo stanowi za cznik nr 12  do protoko ułą ł

-
- pismo NZOZ REMED+LECTUS w sprawie oferty na najem lokalu przy ul. Al.  

Zwyci stwa 31/32.ę - pismo stanowi za cznik  nr 13  do protoko u.łą ł
-
Powy sze  pisma  –  wnioski  przekazujemy  do  zaopiniowania  Wydzia owiż ł  
Gospodarki Komunalnej. 
 
Poniewa  nie  by o  wi cej  spraw  wniesionych,  wolnych  wnioskówż ł ę  
Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą  podzi kowa a wszystkimę ł  
uczestnikom za przybycie. 

Na tym Posiedzenie zako czono. ń

Przewodnicz ca Komisjią
Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowiał

Monika Tomaszewska

Protokó  sporz dzi ał ą ł
M. Topczewska
Prac. BRMG
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